
Interpelacja nr 7
Rady Samorządu Mieszkańców Osiedla Kamionek

z dnia 2 listopada 2022 r.
w sprawie północnego pawilonu Rogatki Grochowskiej

(z inicjatywy Doroty Jankowskiej-Lamchy)

Pan Marcin Kluś
Przewodniczący Rady Dzielnicy
Praga-Południe m.st. Warszawy

Szanowny Panie Przewodniczący,
zwracamy się z zapytaniem o informację, jakie jest zaangażowanie zarządcy, w tym
wypadku Zakładu Gospodarowania Nieruchomościami, w nadzór i opiekę nad
północnym pawilonem Rogatki Grochowskiej oraz czy i jakie prace związane z
bieżącą konserwacją są tam planowane. Chcielibyśmy także dowiedzieć się, czy
działa tam centralne ogrzewanie, bardzo ważne dla ochrony zabytkowych ścian
przed zagrzybieniem oraz czy w ostatnim czasie zwrócono uwagę na izolację
poziomą i pionową budynku.

Uzasadnienie

Pawilony Rogatki Grochowskiej są cennym i unikatowym zabytkiem warszawskiej
architektury klasycystycznej, dziełem J. Kubickiego - architekta m.in. Belwederu, a w
naszej dzielnicy jednym z najstarszych zachowanych zabytków.

Jak bardzo są cenne świadczy choćby to, że w przeszłości zostały przesunięte
niemałym nakładem środków i kunsztu inżynieryjnego. Północna w latach 60., a
południowa w latach 90. Obie zostały także pieczołowicie odrestaurowane.

Tymczasem zaobserwowaliśmy, że po wyprowadzeniu się najemcy “Fabryka Urody”
nie dzieje się w północnej rogatce nic, stan okien wskazuje, że dawno nie były
malowane, bowiem z ram odpada farba odsłaniając niezabezpieczone drewno.
Widoczne z ulicy prowizoryczne “docieplenie” okien wskazuje, że są nieszczelne.
Więcej z zewnątrz nie widać, ale już sam stan okien budzi niepokój.
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